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BESEDNÍK

Otevírání turistické sezóny 2015
v Kravařích 15. 5.    NOČNÍ KARNEVAL

   - areál ČSCH

16. 5.    HASIČSKÝ DEN
   - SDH Kouty

17. 5.    1. SVATÉ PŘIJÍMÁNÍ
   - kostel sv. Mikuláše Kravaře-Kouty

23. 5.    OSLAVA 40. VÝROČÍ OTEVŘENÍ 
    DOMU DĚTÍ V KRAVAŘÍCH
   - CVČ Kravaře

23. 5.    NOČNÍ KARNEVAL
   - areál SDH Kravaře „Mezivodky“

24. 5.    PŘEHLÍDKA MAŽORET. SKUPIN
   - Zámek Kravaře

29. 5.    NOC KOSTELŮ
  - kostel sv. Bartoloměje

30. 5.    DĚTSKÝ DEN SDH DVOŘISKO
   - hasičská zbrojnice Dvořisko

30. 5.    JANÁČKŮV MÁJ
   - kostel sv. Bartoloměje

30. 5.    NOČNÍ KARNEVAL ČSCH
   - areál ČSCH

31. 5.    POHÁDKOVÉ ODPOLEDNE
   - Zámek Kravaře a zámecký park

  6. 6.    PRAJZSKÁ RELY
   - Zámek Kravaře

  6. 6.    DĚTSKÝ DEN KRPŠ Kouty
   - školní hřiště ZŠ Kravaře-Kouty

  6. 6.     MORAVSKOSLEZSKÝ POHÁR SDH
   - areál SDH Kravaře

7. 6.    1. SV. PŘIJÍMÁNÍ KRAVAŘE
   - kostel sv. Bartoloměje

12. 6.    NOČNÍ OLDIES KARNEVAL
   - areál SDH Kravaře

13. - 14. 6    VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA
   - areál ČSCH

14. 6.       BĚH ZÁMECKÝM PARKEM
   - zámecký park

PŘEHLED AKCÍ
KVĚTEN, ČERVEN 

více o akci na zámku naleznete na str.  12 - 13

Čtvrtý dubnový víkend byl v Kravařích plný kulturních a sportovních 
akcí, a to v rámci Otevírání turistické sezóny 2015. Do této akce 
se kromě kravařského zámku zapojilo také turistické informační 
centrum, aquapark a golfový klub Kravaře.  Na zámku probíhaly 
nevšední prohlídky s Bílou a Černou paní a zámeckými strašidly  
a také hrané scény z konce 2. světové války.  Aquapark lákal rodiny  
s dětmi na svůj zábavný program, na golfu probíhaly Dny otevřených 
dveří a milovníci cykloturistiky se mohli vydat na cestu „ Po stopách 
Ostravské operace“. 
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Slovo starostky

Tak by se dal nazvat poslední 
dubnový víkend. Počasí přálo 
a luxusně připravené akce 
lákaly turisty z celého regionu. 
A že se nám to povedlo, 
svědčí ohlasy a názory všech 

těch, kteří dorazili. Otevírání turistické sezóny 
přilákalo spoustu lidí, ať to byly rodiny s dětmi, 
fanoušci válečné tématiky či jen tak náhodní 
turisté. Vyzkoušet si lidé mohli golf, zaplavat 
si při svíčkách, vyrazit na kolo s průvodcem 
nebo se podívat na Historickou prohlídku.  
A musím říci, že po dlouhé době náš zámek opět 
praskal ve švech. Ti, kteří nestihli víkendovou 
dobovou prohlídku, přišli o hodně. I já jsem si 
odnášela nezapomenutelný zážitek a alespoň na 
chvíli jsem se ocitla v době, kde bych nechtěla žít   
a s mrazivými pocity nasávala atmosféru vojenské 
nemocnice, vyšetřovny a kabaretu. Herecké 
výkony jednotlivých protagonistů byly excelentní. 
A nebojím se tvrdit, že jsme překonali akce  
v širokém okolí. I další fotografie z jednotlivých 
víkendových akcí najdete v tomto čísle  
– cyklovýlet, nová fotbalová tribuna, výstava...  
A pokud jste nestihli a byli jste třeba pracovně 
vytíženi, i v květnu je toho připraveno opravdu 
hodně – těšit se můžete na oslavy CVČ v Kravařích, 
Pohádkový les, na kouzelnou Noc kostelů či 
nevšední koncert Janáčkův máj. Udělejte si čas  
a přijďte se podívat a užít si zábavu, kulturu  
i prostředí kravařského kostela. Na všechny akce 
jste srdečně zváni.

Monika Brzesková 

Prostě paráda!

Lokalita „U HRANIC“

Konečně se povedlo to, na co Kravaře 
již delší dobu čekají. Vrcholí přípravy 
zóny pro bydlení a město Kravaře 
bude prodávat 18 stavebních míst. 
Cesta k celému projektu však nebyla 
jednoduchá, přes řešení přečerpávací 
stanice, příjezdové komunikace  
a dlouhého stavebního a územního 
řízení. Náročné a složité bylo  
i rozhodnout o tom, jakým způsobem  
pozemky prodat. Firma Strabag a.s. 
započala dne 13. dubna zemní práce 
na stavbě komunikací a objektů 
technické infrastruktury. Jedná se  
o nadstandardně připravené pozemky 
k bydlení pro budoucí majitele.  Jak se 
říká, prostě se vším všudy. Jsem velice 
ráda, že můžeme kravařským občanům 
nabídnout tuto zónu. O způsobu 
prodeje rozhodlo Zastupitelstvo na 
svém 5. zasedání. A i přesto, že se 

názory rozcházely a zastupitelé nebyli 
jednotní, bylo rozhodnuto o prodeji 
veřejnou dražbou. Jedná se o průhledný 
a transparentní způsob a v dnešní době 
velmi preferovaný. V tuto chvíli je na 
úřední desce vyvěšen záměr prodeje 
a pak ještě po dobu 30 dní bude 
zveřejněna dražební vyhláška, kde se 
zájemci dozví o podmínkách, přesném 
termínu, dražební jistině a ceně za 
jednotlivé pozemky. Tuto dražbu chystá  
JUDr. Marcela Šebrlová, která má  
s tímto způsobem prodeje dlouholeté 
zkušenosti. Dražba 18 pozemků 
potrvá 3 dny a každý den se bude 
dražit 6 pozemků různých velikostí, 
které nejdou podle čísel za sebou  
– smlouvy budou postaveny na 
jednotlivé pozemky zvlášť. Některé 
pozemky jsou cenově zvýhodněné 
z důvodu zatížení ochranným 
pásmem kvůli železnici a jeden  
z důvodů umístění věcného břemene 
společnosti ČEZ. Veškeré informace 
občanům poskytneme během května, 
předběžný termín je plánován na 
druhou polovinu června. Obešleme  
i všechny zájemce, kteří mají žádost na 
Městském úřadě. Prosíme občany, aby 
sledovali webové stránky města, kde 
se nejrychleji dozví aktuální informace 
k této tématice. Vše včas zveřejníme. 
Přejeme všem zájemcům hodně štěstí  
a inspirace pro nové bydlení. 

Mgr. Monika Brzesková,
starostka



str. 3č. 225 ••• Z MĚSTSKÉHO ÚŘADU •••

Ocenění města Kravaře v soutěži „Cena hejtmana za společenskou 
odpovědnost za rok 2014“

Město Kravaře se 
prostřednictvím Městského 
úřadu v Kravařích přihlásilo 
do vyhlášené soutěže „Cena 
hejtmana kraje za společenskou 
odpovědnost za rok 2014“. 
Jedná se o soutěže, kde se mimo 
jiné hodnotí za předešlý rok 
učiněné myšlenky společenské 
odpovědnosti, které se podařily 
jednotlivým městům zavést na 
úseku sociální, ekonomické  
a environmentální. Město 
Kravaře se do soutěže přihlásilo 
poprvé (a doufáme, že ne 
naposled) a v tvrdé konkurenci 
dalších 11 obcí s rozšířenou 
působnosti (ve zkratce ORP) 
jsme skončili těsně za vítězem, 
kterým se stalo město Kopřivnice. 
Naše město Kravaře obdrželo 

z rukou ředitele Krajského 
úřadu Moravskoslezského 
kraje pana Ing. Tomáše 
Kotyzy čestné uznání za přijetí  
a realizaci myšlenek společenské 
odpovědnosti. Slavnostního 
předání se ve čtvrtek  
9. dubna 2015 za město Kravaře 
zúčastnila starostka města  
Mgr. Monika Brzesková  
a tajemník MěÚ Kravaře  
Ing. Pavel Novotný. 
Tímto bychom chtěl poděkovat 
celému vedení města a všem 
zaměstnancům zařazených do 
MěÚ Kravaře za přijetí těchto 
myšlenek.        
   

za celé vedení města
Ing. Pavel Novotný, tajemník

Sdružení obcí Hlučínska pokračuje v realizaci 
nových projektů
V letošním roce se Sdružení obcí Hlučínska podařilo získat dotace 
na další projekty. S polskými partnery bude během května a června 
2015 realizovat projekt s názvem „Přijeďte nás navštívit aneb 
zazpívejme si hlučínské a polské lidové písně“, jehož obsahem 
je prezentace lidových písní, kultury a regionálních potravin  
v nákupních centrech a na vybraných kulturních akcích na Hlučínsku 
a v partnerských polských gminách. Projekt je spolufinancován  
z Operačního programu přeshraniční spolupráce Česká  
republika - Polská republika 2007 - 2013.

V létě se můžete těšit na již tradiční Festival kultury a hlučínských 
řemesel, který se letos uskuteční v neděli 12. července na Mírovém 
náměstí v Hlučíně. Na festivalu vystoupí folklorní soubory a kapely 
z Hlučínska. Kromě bohatého kulturního programu si zde budete 
moci zakoupit regionální výrobky a potraviny, na jejichž prezentaci 
a propagaci je letos festival také zaměřen. Realizace festivalu je 
finančně podpořena z Moravskoslezského kraje.

Sdružení obcí Hlučínska pamatuje také na životní prostředí. 
V měsících září a říjnu 2015 proto bude uspořádána série 
přednášek pro veřejnost a děti ze ZŠ v regionu na téma základních 
environmentálních principů a pravidel, ochrany ovzduší, separace 
odpadů, aktuální legislativní úpravy této problematiky apod. Projekt 
nese název „Dýchejme čistý vzduch!“ a je rovněž spolufinancován 
Moravskoslezským krajem.

Za SOH
Mgr. Lenka Osmančíková
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Městský úřad v Kravařích hostil členy 
Týmu pro mládež

V loňském roce se stálými členy Týmu pro 
mládež staly obce s rozšířenou působností 
Kravaře, Hlučín a Vítkov. Cílem činnosti 
Týmu pro mládež je rozvíjet účinné nástroje 
na řešení kriminality mládeže, předcházet 
opakování trestné činnosti, usnadnit 
sociální integraci mladistvých pachatelů 
a podporovat účinné způsoby spolupráce 
a koordinace odborníků a relevantních 
institucí. Klíčovými členy jsou Policie ČR, 
Okresní stání zastupitelství, Okresní soud, 
Probační a mediační služba, Magistrát města 
Opavy, orgány sociálně-právní ochrany 
dětí, Pedagogicko-psychologická poradna, 
Středisko výchovné péče, Městská policie 
Opava.
V Opavě funguje Tým pro mládež přibližně 
od roku 2004 a do konce roku 2012 byl pod 
organizačním vedením Magistrátu města 
Opavy. Od roku 2012 – 2015 Probační 
a mediační služba realizuje individuální 
projekt s názvem „Na správnou cestu!“,  
v rámci kterého je TM veden koordinátorem 
týmu, který se této činnosti věnuje na plný 
úvazek. 
Tým pro mládež se schází jedenkrát za 

dva měsíce, pracuje jednak kauzisticky 
a snaží se hledat vhodné postupy řešení 
jednotlivých případů, a jednak se zaměřuje 
na preventivní aktivity, jako jsou například 
besedy pro žáky a rodiče žáků základních 
škol na téma právním povědomí, zlepšení 
informovanosti zástupců škol a školských 
zařízení o způsobech řešení kriminality 
dětí v okrese. Snažíme se podporovat vznik 
dalších sociálních služeb určených dětem, 
mladistvým a rodinám s dětmi, napomáhat 
řešení drogové problematiky posilováním 
informovanosti rodičů a jejich kompetencí 
při řešení obtížných výchovných situací 
a motivovat je k případné spolupráci  
s odbornými zařízeními. V neposlední řadě 
také navazujeme kontakty a komunikujeme 
s neziskovými organizacemi, lektory 
probačních programů, koordinátory různých 
projektů a dalšími odborníky, kteří pracují či 
se jinak zabývají mládeží.  
Druhé setkání Týmu pro mládež v tomto 
roce proběhlo 17. 4. 2015 v prostorách 
Městského úřadu v Kravařích a bylo 
zaměřeno na problematiku kriminality 
mládeže v této obci s rozšířenou působností. 
Vystoupili zde představitelé města - starostka 
Mgr. Monika Brzesková, místostarosta  
Ing. Petr Muczka, tajemník Ing. Pavel 

Novotný. Pan vedoucí obvodního odd. PČR 
npor. Mgr. Bc. Tomáš Martínek přednesl 
zajímavý příspěvek o specifikách kriminality 
v Kravařích, o konkrétních případech, 
kterými se PČR aktuálně zabývá, dále  
o kamerovém systému města a preventivních 
aktivitách policistů obvodního oddělení  
v Kravařích. Vedení města hovořilo o dalších 
problémech, se kterými se Kravaře potýkají 
a také o úspěšně provedených či chystaných 
krocích, které napomáhají předcházet trestné 
činnosti ve městě. 
Členové Týmu pro mládež tímto děkují vedení 
města Kravaře za možnost uspořádat setkání 
Týmu pro mládež v prostorách Městského 
úřadu Kravaře, za aktivní účast, podnětné 
příspěvky, připomínky a zajímavou diskuzi, 
která naplnila poslání Týmu pro mládež, 
a tou je mimo jiné také podpora komunikace 
a spolupráce všech zúčastněných odborníků 
příslušných institucí s vedením obcí  
s rozšířenou působností. 
Koordinátorka Týmu pro mládež děkuje 
vedení Města Kravaře za přizvání do 
Komise prevence kriminality a bezpečnostně 
dopravní v Kravařích jako hostujícího člena. 
Těšíme se na další spolupráci.  

Mgr. Kateřina Barabášová,
koordinátor Týmu pro mládež

Kravaře jsou od loňského roku členem Týmu pro mládež

Ve středu 3. června 2015 se na prostranství 
kravařského zámku opět setkáme s vystavovateli 
komunální techniky. Město Kravaře bude pořádat  
2. ročník Regionální výstavy komunální techniky.  Na 
jeden den přijedou prezentovat své produkty výrobci, 
dodavatelé a prodejci komunální a zahradní techniky 
z blízkého i vzdálenějšího okolí.
Výstava je nejenom prestižní záležitostí pro Kravaře 
a celé Hlučínsko, ale jedná se zároveň i o posílení 
regionální konkurenceschopnosti. Vzhledem 
k rozsahu výstavy je tady i možnost sledovat 
každoroční nové vývojové trendy ve vystavovaných 
segmentech. Nemusíme tedy cestovat za novinkami 
do vzdálenějších destinací a máme vše tzv. doma,  
s nádhernou kulisou našeho zámku a parku.
Těšíme se na vaši návštěvu, vstup na výstavu je 
zdarma! Výstava je pro širokou veřejnost otevřena od 
9.00 do 16.00 hod.

Ing. Pavel Novotný
 tajemník

Regionální výstava  
komunální techniky 2015
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• Bere na vědomí  zprávu Městské 
policie Kravaře o činnosti v roce 
2014
• Bere na vědomí výroční zprávy  
o činnosti příspěvkové organizace 
za rok 2014 – Domov pro seniory  
sv. Hedviky - Kravaře
• Bere na vědomí výroční 
zprávy všech odborů a oddělení   
MěÚ Kravaře za rok 2014
• Rozhodla o stanovení výše 
měsíčních odměn neuvolněným 
členům Zastupitelstva města Kravaře
• Rozhodla o přidělení zjednodušené 
podlimitní zakázky na „Dodávku 
požárního dopravního automobilu, 
požárního přívěsného vozíku  
a speciálního záchranného vybavení“ 
společnosti THT Polička, s.r.o.,  
IČ 46508147
• Schvaluje směrnici č. 54 „Pravidla 
pro podávání žádostí o přidělení  
účelové dotace  a hodnotící kritéria 
z rozpočtů města  Kravaře“
• Schvaluje rozpočtová opatření  
č. I/2015
• Schvaluje vyřazení přebytečného, 
nefunkčního, poškozeného  
a neupotřebitelného majetku města 
Kravaře
• Schvaluje „Jednací řád  
Zastupitelstva města Kravaře“  
s účinností od 25. 3. 2015
• Schvaluje souhlasné stanovisko 
vlastníka dotčených pozemků 
k záměru protipovodňových 
opatření zpracovaného v rámci  
projektových prací na Studii 
technické proveditelnosti pro 
akci: „Protipovodňová ochrana  
Kravař - Dvořiska“
• Schvaluje zapojit se do projektu 
„Nákup dopravního automobilu pro 
JPO“
• Schvaluje poskytnutí neinvestičních 
účelových dotací z rozpočtu města 
Kravaře pro rok 2015 – viz tabulka
• Schvaluje způsob prodeje 
parcel v lokalitě  „U Hranic“ 
veřejnou dobrovolnou dražbou za 
pomoci společnosti dlouhodobě 
specializované na transakce na 
realitním trhu
• Vydává Organizační řád Městského 
úřadu Kravaře s účinností ke dni  
1. 5. 2015

 Ing. Petr Muczka
místostarosta

Výtah z 9. - 14. schůze 
Rady města Kravaře 
a 4. a 5. schůze 
Zastupitelstva města 
Kravaře

název schválená částka  v 
Kč účel

Hedvika Baránková - Karmašnice 5 000 na obnovu historických krojů

Charita Opava 5 000 zajištění rehabilitace - Mraveneček

Českomoravský svaz chovatelů poštovních holubů ZO 
Kravaře 3 000 na činnost

Projekt Hultschiner Soldaten 5 000 Vojáci Kravař, Koutů a Dvořiska - 2. sv. válka

Sdružení rodičů a přátel školy při ZŠ Kravaře Kouty
5 000 kulturní akce pro děti - Dětský den, pronájem 

led. plochy, pronájem sálu

Pěvecké sdružení Collegium Bonum 6 000 oslavy 5. výročí založení sboru

Prajzský běžecký klub Kravaře 10 000 Běh zámeckým parkem

Kruh přátel Německa 7 500 návštěva kulturních památek

Klub rodičů a přátel školy při ZŠ Kravaře 7 000 na činnost

"Klub netradičních sportů" 3 000 na činnost

Auto Moto Club Kravaře - Auto Motorrad Verein Dt. 
Krawarn 10 000 Prajzska Rely 2015

ZO Českého zahrádkářského svazu, Kravaře u Hlučína
15 000 výměna vchodových dveří + nátěr oken

AS Monaco Kouty - sportovní klub 15 000 na pronájem ledové plochy

Český svaz včelařů o.s., ZO Kravaře 10 000 zdravá včelstva, nákup matek, zajištění 
autob.dopravy na tématický zájezd

Český rybářský svaz, MO Kravaře 10 000 činnost svazu

Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, Sbor 
dobrovolných hasičů Kouty 10 000 zajištění soutěže v rámci OLV 2015 a nákup 

vybavení pro sbor

SK SIPA SPORT 25 000
dotace na podporu sportovní akce Football 
tournament for the Cup of Vesegrad category 
U11

Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, Sbor 
dobrovolných hasičů Dvořisko

15 000 dofinancování injektáže budovy hasičárny a 
zajištění akce 245 let Dvořiska

Občanské sdružení Tenisový klub Buly Aréna 25 000 činnost klubu

Základní organizace  Českého kynologického svazu 
Kravaře 10 000 oprava oplocení kynologického areálu

Český svaz chovatelů ZO Kravaře 10 000 činnost svazu

Svaz postižených civilizačními chorobami v ČR - z.s. 
Základní organizace Kravaře

20 000 na kulturní a sportovní činnost organizace

Myslivecká společnost "Opavice" 3 000 činnost klubu

Myslivecké sdružení Olšinka 10 000 oprava myslivecké chaty a zajištění činnosti

Školní sportovní klub při ZŠ Komenského 14, Kravaře 10 000 na činnost klubu

Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska Sbor 
dobrovolných hasičů Kravaře

120 000 na oslavy 115 let založení sboru, na činnost

Římskokatolická farnost Kravaře 300 000 obnova věže při kostele sv. Bartoloměje v 
Kravařích

Buly Aréna - zájmové sdružení 850 000 oprava dětského hřiště a zajištění provozu 
dětského hřiště

Městský fotbalový klub Kravaře z.s. 800 000 zabezpečení provozu fotbalu

SK Kravaře 150 000 na činnost jednotl.oddílů

celkem byly poskytnuty dotace ve výši 2 474 500

Schválené dotace spolkům a organizacím  
z rozpočtu města Kravaře pro rok 2015
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V pondělí 20. dubna 2015 se měli možnost 
seznámit všichni zájemci se „Studií 
proveditelnosti protipovodňových opatření 
na obou březích řeky Opavy v oblasti 
Dvořiska a Kravař“. Tuto studii nechalo 
zpracovat Povodí Odry jako správce řeky 
Opavy u projekční firmy PÖYRY. Řešení 
spočívá ve vytvoření protipovodňového 
valu od míst, kde se nacházejí první domky 
na Dvořisku, ve směru od Komárovského 
splavu, až k mostu mezi Kravařemi  
a Dvořiskem. Za mostem se naopak počítá  
s vytvořením průtokových průrv pro případný 
odtok vod z polí. Na levém břehu řeky Opavy 
se počítá s protipovodňovým valem na levém 
břehu Chlebičovského potoka. Toto opatření 
přispěje ke zmírnění záplavových škod  
v oblasti ulic U Vody, Pánská a U Náhonu. 
Uvedená opatření by měla zabránit škodám 
jak na Dvořisku, tak v Kravařích v případě 
menších záplav až do úrovně dvacetiletých 
povodní.
Zájem ze strany obyvatel byl velký. Sešlo 
se odhadem devadesát občanů především 
ze zmíněného Dvořiska, ale také z celých 
Kravař. Písemně byli pozváni zvláště 
majitele nemovitostí, na kterých by se měl 
protipovodňový val nacházet. Po přivítání 
všech ze strany města se ujal slova technický 
ředitel Povodí Odry Ing. Petr Březina. 
Ten vysvětlil,  jaký byl historický vývoj 
projednávání protipovodňových opatření. 
Ocenil rovněž přístup aktivní skupiny 
obyvatel Dvořiska, kteří se zasazovali  
o realizaci protipovodňových opatření.  
Na základě těchto aktivit byl tedy zadán 
požadavek a taky vytvořena „Studie 
proveditelnosti protipovodňových opatření“.  
Prezentací na pondělním veřejném 
projednávání byl tedy projekt všem 
přítomným představen. Poté vznikl prostor 
pro dotazy přítomných. Občané se ptali, jak 
se projekt bude realizovat, protože sami sebe 
potřebovali přesvědčit o potřebnosti všech 
změn, které při řešení této problematiky 
nastanou. Někteří kritizovali samotný 
způsob předvedení projektu, jiní diskutovali 
o svých vlastních historických zkušenostech 
s povodněmi. Snad nejkurióznější bylo 
tvrzení některých, že desetiletá a dvacetiletá 
povodeň vlastně Dvořisku vůbec nevadí.  
Naštěstí zazněly i opakovaně hlasy obyvatel 
Dvořiska, že navrhované řešení vidí jako 
dobré řešení na zmírnění případných škod  
a ochrany území před povodněmi.
Do diskuse se opakovaně zapojovali také 
kravařští občané. Ti také navrhovali, aby 
protipovodňový val na Chlebičovském 
potoku byl ještě více prodloužen.
Paní starostka přišla s myšlenkou, že 
individuální konzultace mezi Povodím Odry  
a jednotlivými občany, kterých se 

problematika týká, mohou proběhnout na 
Městském úřadě v Kravařích. Povodí Odry 
nabízelo i jednání přímo v terénu.  Také 
délka jednání, více než dvě hodiny, vypovídá 
o potřebnosti tuto problematiku důkladně 
prodiskutovat. 
Na závěr zaznělo, že v některých obcích, které 
leží v bezprostřední blízkosti řeky Opavy, 
již došlo k vybudování protipovodňových 
opatření. Díky tomu jsou tyto oblasti už 
chráněny. I tam bylo potřeba, aby obyvatelé 
uvěřili navrhovaným projektům, byli ochotni 
odprodat části svých pozemků a investor tak 
mohl navrhovaná opatření vybudovat. Město 
bude vždy podporovat opatření, která budou 
chránit majetek občanů. Přejme si tedy, aby 
ti, kteří mohou přispět k naplnění tohoto 
záměru, byli nakloněni i k jeho vyřešení,  
a to tím, že části svých pozemků nabídnou 

Povodí Odry k odprodeji. 
Touto cestou děkujeme pracovníkům Povodí 
Odry a firmě PÖYRY, kteří našim občanům 
projekt představili a ochotně odpovídali na 
kladené otázky.              

Ing. Petr Muczka, místostarosta

Veřejné projednávání protipovodňových 
opatření na řece Opavě

Čtenáři nám píší
Chtěla bych prostřednictvím Besedníku 
poděkovat paní Renátě A. za krásnou 
velikonoční pomlázku, kterou od ní 
každoročně dostávám. I přesto, že je pouze 
amatérka, její práce (viz. fotografie) si 
zaslouží obdiv a pochvalu.

J.O.
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Vyjádření zastupitele

Vážení spoluobčané, rozhodl jsem se 
seznámit vás se svým pohledem na dění 
v našem městě. Dosud jste měli možnost 
pravidelně sdílet pocity paní starostky  
a v poslední době i informace 
podávané prvním místostarostou panem  
Ing. Petrem Muczkou. Na mnohé věci mám 
jiný názor než paní starostka nebo pan 
místostarosta. Některé z nich bych chtěl  
i změnit. A to je ten důvod proč jsem se dal na 
éru zastupitele.
V tomto příspěvku chci polemizovat se dvěma 
články pana Muczky v Besedníku z dubna 
2015. V prvním vysvětluje pan Muczka proč 
platíme za svoz a likvidaci komunálního 
odpadu o 50 Kč na osobu více, neboli 
proč jsou dražší popelnice. Naše sdružení 
JISTOTA má ve volebním programu snížení 
ceny popelnic, proto se nám zdá absurdní 
platit tím více, čím více se odpad třídí. 
Kravařské popelnice jsou nejdražší v okrese 
Opava. Proto je nutno najít levnější firmu na 
svoz. Bioodpad by mělo město zpracovávat 

ve vlastní režii (například kompostovat). 
Ušetříme a zřídíme nová pracovní místa. 
Zdražit nebylo nutné, jen se chovat racionálně  
a hledat nová řešení.
V článku „ Stavební místa v lokalitě 
„U Hranic“ k prodeji“ konstatuje pan 
Muczka, že Radou navrhovaný způsob 
prodeje neprošel jednoduše proto, že 
nikdo z opozice pro něj nehlasoval. Což 
je pravda. Nikdo z koalice si nedal práci 
přesvědčit nás (opozici) věcnými argumenty 
abychom podpořili veřejnou dražbu, jako 
jediný možný způsob prodeje. Pouze paní 
starostka nám sdělila, že se na Radě dlouho 
dohadovali. Výhody a nevýhody jednotlivých 
způsobů prodeje nám ale neřekla.  To je asi 
ten hlavní kámen úrazu. Koaliční zastupitelé  
s opozicí nejednají,  válcují nás silou svých 
dvanácti hlasů, pokud to jde. Zde to ale 
nešlo, protože tři z koaličních zastupitelů se 
ze zasedání omluvili. 
Toto je můj vzkaz koaličním zastupitelům: 
Pokud s námi nechcete jednat, tak nemůžete 
na zasedáních chybět. 

Ing. Herbert Kahler, zastupitel

Reakce vedení na  
vyjádření zastupitele

Děkuji za každý názor a připojuji také své 
hodnocení, abych situaci objasnila. Chápu, 
že rozhodnout o prodeji pozemků není vůbec 
jednoduchá věc. Už na únorovém Zastupitelstvu 
města však byla podána informace, že se celá akce 
připravuje a zastupitelé byli seznámeni s náklady 
na přípravu stavebních míst a přibližnou cenou 
prodeje 1 m2 stavebního pozemku , která pak 
byla upřesněna na základě znaleckého posudku. 
V materiálech k tomuto bodu bylo přidáno  
i vícestránkové vysvětlení dvou možných způsobů 
prodeje pozemků, které připravil právník města. 
Uvedl veškeré výhody a nevýhody jednotlivých 
prodejů, upozornil na možná rizika a na co si 
dát pozor. Vždy byl přítomen na zastupitelstvu 
a odpovídal na jednotlivé dotazy. Připojila jsem 
také názory odborníků z různých měst a jejich 
zkušenosti na tento způsob prodeje.  Zastupitelé 
mají možnost kdykoliv navštívit vedení města či 
vedoucí jednotlivých odborů a celou záležitost si 
nechat vysvětlit. Několik zastupitelů tuto možnost 
využívá.  Předpokládám také, že každý zastupitel má 
možnost si informace o jakémkoliv tématu najít na 
internetu, podívat se na úřední desky jednotlivých 
obcí a sám si udělat vlastní názor. Je potřeba si 
uvědomit, že sousední obce prodávaly v jiné době 
a taky neřešily zásadní problém – málo parcel  
a daleko více zájemců. Proto Rada města 
doporučila jako způsob prodeje právě dobrovolnou 
dražbu.  Pro všechny zastupitele proběhla také 
pracovní schůzka s JUDr. Marcelou Šebrlovou, 
která se dražbou zabývá a má dlouholeté zkušenosti  
v prodeji pozemků a nemovitostí. Zastupitelé mohli 
klást otázky a dozvědět se podrobnější informace 
přímo od zkušeného odborníka.
Co se týká kompostárny – okolní obce se snaží 
již několik let o zavedení provozu kompostárny, 
bohužel neúspěšně (legislativa, umístění  
v obci, spolupráce se zemědělci a také finanční 
okolnosti). A slibovat občanům pracovní místa 
je opravdu trochu neférové a klamavé. Už minule 
jsme Vás informovali o tom, kolik město doplácí  
a také o tom, že se připravuje nové výběrové řízení 
na dodavatele svozu a likvidace komunálního 
odpadu, které by mohlo tyto ceny upravit.
A je také důležité uvědomit si, že  i přes to, že pod 
článkem z minulého Besedníku Stavební místa  
v lokalitě „U Hranic“ k prodeji, je podepsaný 
Ing. Petr Muczka, kterého pan Ing. Kahler ve svém 
příspěvku zmiňuje, jde o názor celého vedení.  
A proto bych touto formou panu místostarostovi  
Muczkovi ráda poděkovala za všechny příspěvky, 
které s lehkostí sobě vlastní píše a informuje 
občany o dění v našem městě. Nyní mě jen napadá 
dodat, že pokud bychom se přestali pod články 
podepisovat, byl by to krok zpátky.

Mgr. Monika Brzesková, starostka

Jak to vidím já

Upozornění občanům na klíčové 
změny od 1. ledna 2015 v souvislosti  
s novelou zákona o podmínkách 
provozu vozidel na pozemních 
komunikacích (č. 56/2001 Sb.)

Pozor na polopřevody, hrozí vyřazení 
auta z provozu! 

Pokud vlastníte vozidlo, které je  
v Centrálním registru vozidel pouze 
odhlášeno předchozím provozovatelem, 
musíte podat na úřad do 30. června 
2015 žádost o zápis vlastníka  
a provozovatele do registru silničních 
vozidel. Pokud žádost nepodáte, vozidlo 
administrativně zanikne a už nepůjde 
přihlásit. 
K žádosti se dokládá: občanský průkaz 
či jiný doklad totožnosti, doklady  
k vozidlu (technický průkaz + osvědčení 
o registraci vozidla), doklad o pojištění, 
protokol o evidenční kontrole, doklad  
o platné technické prohlídce, popř. plná 
moc s ověřeným podpisem, pokud se 
neúčastníte vyřizování osobně. 

Nahlášení dočasně vyřazeného 
vozidla do konce roku 2015

Pokud vlastníte auto, které bylo 
dočasně vyřazeno z provozu před 
30. červnem 2013 (je v depozitu), 
musíte přijít do konce roku 2015 na 

úřad a sdělit, kde vozidlo je a jaký 
je účel jeho využití. Pokud termín 
nestihnete, vozidlo administrativně 
zanikne a už nepůjde přihlásit.  
V pozdějších případech dočasného 
vyřazení (po polovině roku 2013) 
máte rovněž povinnost nahlásit údaje  
o vozidlu, avšak nehrozí administrativní 
zánik vozu, nýbrž finanční sankce. 
Máte-li vozidlo odhlášené předchozím 
provozovatelem a zároveň dočasně 
vyřazené z provozu, musíte podat na 
úřad žádost v kratší z obou lhůt – do  
30. června 2015. Rozhodující je 
skutečnost, že úřad nezná vlastníka (viz 
polopřevody). 
Ministerstvo dopravy vytvořilo 
webovou aplikaci, prostřednictvím které 
si lze ověřit, zda je u vozidla správně 
zapsán vlastník vozidla, vozidlo není 
v tzv. „polopřevodu“.
Aplikace je dostupná na webové adrese: 
www.dokonceteregistraci.cz 
Kontrolu lze provést na základě vložení 
čísla osvědčení o registraci vozidla. Po 
potvrzení jsou sděleny informace, zda 
je registrace vozidla dokončena nebo 
je nutné registraci dokončit, tj. zapsat 
vlastníka vozidla k určitému datu. 

Případné dotazy Vám zodpovíme na  
tel. č. 553 777 571 - 572.

Ing. Ivo Lasák
vedoucí Odboru dopravy 

Upozornění občanům 

Vážení spoluobčané,
na posledním Zastupitelstvu města jsem slíbila, že umožním prezentovat názory opozice v Besedníku. Ještě dříve než se určila pravidla  
a mantinely této debaty, byla jsem požádána panem Ing. Kahlerem o zveřejnění jeho stanoviska. Upozorňuji, že se jedná o názor jednotlivce,  
redakce neručí za obsah a chyby v tomto příspěvku (článek je v původním znění). Pevně doufám, že toto „okénko“ nebude sloužit k vyřizování 
osobních sporů a šarvátkám či zbytečnému napadání jednotlivých zastupitelů. Myslím si, že toto by si občané a čtenáři nezasloužili.

Mgr. Monika Brzesková, starostka
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Reakce na kritiku 
Unikátní nebo ostudné?
Po dohodě s majiteli webových stránek  
www.jistotakravare.cz uveřejňujeme 
jejich materiál v plném znění (viz článek 
níže - pozn. redakce) a dovolím si na něj 
zareagovat.

Kniha Historické fotografie Kravař, Koutů 
a Dvořiska vznikla na základě několika 
podnětů. Tím prvním bylo, že již několik 
let sbíral pan Alfons Vilášek a jeho rodina 
fotografie, které mu přinášeli sami občané. 
Druhou skutečností bylo to, že naše město 
loni slavilo význačné výroční: 790 let 
od první písemné zmínky o Kravařích. 
Rada při této příležitosti rozhodla (a to je 
další faktor) vydat reprezentativní knihu 
fotografií. Časový prostor na vytvoření 
struktury knihy, dodání textů i popisků 
snímků byl cca 2 měsíce. Šlo tedy  

o odvážný počin, když si uvědomíte, že na 
úřadě nemáte vyčleněného pracovníka na 
psaní knih.
Hodnotit knihu mně jako autorovi nepřísluší, 
proto dokládám písemnost osoby, kterou 
považuji za významného znalce. Tento 
názor je rozhodující, než zdrcující kritika 
člověka, který se ani nepodepíše.
Chtěl bych jen říci, že naším záměrem bylo 
vytvořit sborník zajímavých fotografií, a to 
v co možná nejlepším grafickém provedení. 
Náš cíl nebyl sepsat striktně historický 
dokument. Také popisky jsou voleny co 
nejjednodušeji, aby pouze byly nápomocny 
divákovi v základní orientaci. Při samotném 
sběru snímků bylo, i přes veškerou snahu, 
někdy obtížné zjistit, o jaké osoby se ve 
skutečnosti jedná, nebo kdy se daná událost 
stala. Proto nevylučuji chyby a omlouvám 

se za případné nekorektnosti dotyčným 
rodinám.
Sám v textu na straně 6 uvádím: „Obsah 
knihy je dán zvláště sběrem fotografií, 
povědomím těch, kdo toto dílo formovali 
a měli jen omezené poznání o daných 
reáliích. Jsme si vědomi toho, že kdyby 
kdokoliv jiný tvořil toto dílo – bylo by to 
úplně jiné  - a třeba i lepší.“
Jsem osobně rád, že knihu máme k dispozici. 
Při předávání jubilantům se setkávám  
s radostí a vděkem, kniha se prodává a je o ni 
zájem. Proto bych chtěl na závěr poděkovat 
zvlášť rodině Viláškových za práci, čas  
a obrovské úsilí, které knize věnovali.
Samotný úsudek o knize už ponechávám na 
každém z Vás.

Ing. Petr Muczka
místostarosta

Dne 5. dubna byl na oficiálních stránkách 
Sdružení nezávislých kandidátů - 
JISTOTA, uveřejněn níže uvedený článek:

Vzhledem ke kritice, kterou vznesli naši 
spoluobčané ke knize „Historické fotografie 
Kravař, Koutů a Dvořiska“ v naší návštěvní 
knize, požádali jsme nezávislého odborníka 
o vyjádření. Ten souhlasil pouze pod 
podmínkou zachování anonymity.
Zde přinášíme jeho vyjádření:
UNIKáTNí NEBO OSTUDNé?
Na internetových stránkách najdeme zprávu 
o tom, že v Kravařích byla vydána unikátní 
kniha „Historické fotografie Kravař, Koutů  
a Dvořiska“. 
Unikátní tato kniha by určitě byla kdyby byla 
zpracována odborníky a nikoliv amatéry. 
Takový amatérismus v knihách, které byly 
vydána v regionu Hlučínska nenajdeme. 
Kniha pravděpodobně chtěla připomenout 

událostí v Kravařích za poledních cca 100 
let. Bohužel z velké části fotografii se člověk 
nedoví o co se vlastně jedná. Buď chybí 
popisy události nebo jsou popisy zkomoleny 
a neúplné. Také jména zde uváděna jsou 
zkomolena a ten bezpočet pravopisných 
chyb… 
No uznejte například co si z toho vyberete:
• Fotografie svatby – popisek: svatba  
u stodoly (čí, z kterého roku, u jaké stodoly).
• Fotografie průvodu – popisek: průvod 
v Koutech na Močelníku (jaký průvod,  
z kterého roku).
• Fotografie svateb – zde jsou jen některé 
popisy a ještě neúplné, třeba jen jméno 
ženicha, bez data .
• Fotografie skupin – popisky jsou např. 
skupina děvčat s hraběmi (jaká děvčata, kde 
pracovala a v kterém roce).
• Fotografie průvodu – co za průvody, 
průvody 1. Máje z jakého roku apod.? Totéž 

u hudebních skupin – jaká skupina, kdy  
v Kravařích fungovala a jména vedoucích 
pokaždé jinak a nikdy ne správně.
• Fotografie s církevní tématikou – neúplné 
popisy, žádná data.
Tak bychom mohli pokračovat dál a dál. 
A proto se právem s mnoha občany našeho 
města ptáme, jak je možné, že rada města 
mohla nechat vytisknout knihu, která nic 
neřekne ani mladším obyvatelům našeho 
města, nemůže sloužit ani pro potřeby 
badatelů o našem městě. Škoda námahy  
a peněz. 

JISTOTA

Pozn. redakce: Daný článek na stránkách 
JISTOTY neměl ani podporu všech členů 
JISTOTY; dodatečně jsme dostali informaci, 
že daný článek byl z webových stránek 
vymazán; ponechali jsme jej (bez oprav)  
v původním znění.

Uveřejněný článek na stránkách Sdružení nezávislých kandidátů - JISTOTA

 

Reakce profesora Josefa Jařaba na výše jmenovanou knihu Vzhledem k špatné čitelnosti uvedeného 
dopisu jsme si jej dovolili přepsat do tiskové 
podoby:

Vážená paní starostko, vážení páni 
místostarostové. Včera mi pan farář Volný 
osobně předal dárek, který jste mi poslali 
- nádhernou knihu fotografií z historie 
Koutů a Kravař - a já vám za ni moc děkuji.  
S nostalgií i všelijakými jinými pocity jsem si  
v knize listoval a vyjadřuji autorům - editorům 
své uznání. Vedle výstavy v hlučínském muzeu 
a literatury našich hučínských autorek, jako 
jsou paní Malchárková a Tvrdá, je to zase 
počin, na který můžete být pyšni.
S upřímným pozdravem domů 
             Váš Jařab 
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Vítání nových občánků
V neděli 12. dubna se v rytířském sále 
kravařského zámku uskutečnilo slavnostní 
přivítání nových občánků. S ohledem 
na skutečnost,  že se v našem městě od 
posledního vítání narodilo 36 dětí, byl 
tento ceremoniál rozdělen na dvě části. 
Nejprve jsme ve 14.00 hodin přivítali 
starší děti, které se narodily od loňského 
září do konce roku. Vstup mezi občany 
města Kravař novorozencům a jejich 
rodičům zpříjemnily děti z pěveckého sboru 
Fialenka pod vedením Mgr. Marie Kotulové  
a Mgr. Silvie Večerkové. Na druhou část, 
jež byla zahájena v 16,00 hodin, byly 
pozvány děti, které se narodily od ledna do 
března letošního roku. Ani zde nechybělo 
kulturní vystoupení, kterého se zhostily děti  
z Mateřské školy Petra z Kravař pod vedením 
paní učitelky Bc. Blanky Postulkové  
a Bc. Moniky Míšové. 
Všechny nové občánky přivítala svým 
proslovem starostka města Mgr. Monika 
Brzesková, která popřála dětem především 
hlavně zdraví a jejich rodičům hodně 
trpělivosti a sil při výchově svých ratolestí. 

Poté následovalo už samotné představení 
nových občánků, jejich focení v kolébce 
a předávání dárků, které věnovalo Město 
Kravaře. Slavnostní pasování nových 
občánků bylo zakončeno přípitkem dětským 
šampaňským. 
Mezi nové občánky Kravař, kteří se 
zúčastnili vítání patří: 
Nikol Ferenz, Tadeáš Svoboda, Martin 
Gilík, Anita Sander, Ester Benýšková, 
Jaroslav Vaněk, Klára Burianová, Patrik 
Černek, Taťána Trávníčková, Ellen 
Tašková, Eliáš Peterek, Adéla Kotzianová, 
Petr Wolny, Viktorie Janíková, Nikol 
Kociánová, Agáta Křesťanová, Natálie 
Papeschová, Nikol Postulková, Aneta 
Peterková, Lukáš Ulička, Petr Jaroš, David 
Jurček, Matouš Lefner, Felix Stanovský, 
Adél Hahnová, Ladislav Benjamín Magrla, 
Robin Nycz, Vojtěch Dudašík, Eliška 
Návratová.

Bc. Martina Řeháčková
vedoucí oddělení kultury

ŽIVOTNÍ 
JUBILEUM 

V KVĚTNU SLAVÍ:

Jubilantům přejeme hodně 
zdraví a spokojenosti.

Prosíme občany, kteří si nepřejí zveřejnit 
své jméno v rubrice jubilantů, ať tuto 

skutečnost nahlásí redakci Besedníku  
(tel.: 553 671 201).  

Děkujeme za pochopení.

Janíková Erna
Jaroschová Hildegarda

Mirvald František
Ohnheiserová Adela
Papežová Hedvika

Rybková Vlasta
Řehulka František

Vitková  Edeltrauda

Základní umělecká škola Ivo Žídka 
srdečně zve na 

koncert komorní hudby,  
který se uskuteční 

ve čtvrtek 21. května v 18 hodin 
na zámku v Kravařích.

Představí se členky 
Janáčkovy filharmonie Ostrava

Alžběta Falcníková (housle) 
a Judita Šprochová (violoncello) 
a studenti VŠMU v Bratislavě
 Michaela Kuřavová (flétna)

 a Jiří Meca (kytara).

Vstupné je dobrovolné.

Základní umělecká škola Ivo Žídka v Kravařích oznamuje rodičům, 
že bude probíhat nábor nových žáků, a to

 od pondělí 1. 6. do čtvrtku 4. 6., vždy od 15.00 do 17.00 hod. 

Své děti můžete přihlásit do výuky těchto nástrojů:
klavír, el. varhany, akordeon, housle, kytara, zobc. flétna, příčná flétna, 

klarinet, bicí nástroje a zpěv.

Nábor probíhá v budově školy v Kravařích-Dvořisku,  
ul. I. Kubince, jiný termín je možno domluvit telefonicky na č. 553 671 725

Nábor nových žáků do ZUŠ 
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Beletrie pro dospělé…

Kateřina Dubská – Člověk Gabriel
David Michie -  Dalajlamova kočka
Hana Parkánová-Whitton – Jak se po anglicku 
vytratit v Anglii
Lydia Adamson – Kočka, která ničeho nelitovala
Táňa Keleová-Vasilková – Kouzlo všednosti
C.D. Payne – Nestydaté plavky
Mark Frost – Paladinovo proroctví
John Green – Příliš mnoho Kateřin
Simon Toyne – Věž - Vzestup předchází pádu
Jana Richterová – Zahrada. Lovec

Naučná literatura…

Jiří Straus – Kriminalistická technika
Elizabeth G. Hainstock – Metoda Montessori  
a jak ji učit doma
Karel Foltin – Největší osobnosti našich dějin
Adele Faber – Sourozenci bez rivality
Esther Hicks - Úžasná síla emocí
Miloslav Růžička  - Vyhnanci II

Literatura pro děti…

Frank Miller – Daredevil
Sandra Vebrová – Ducháčkovic rodina aneb 
Strašidla mezi námi
Klára Smolíková – Na hradě Bradě
Zuzana Pospíšilová – Naše sousedka 
čarodějnice
Alena  Nevěčná – Velká kniha předškoláka
Zbyněk Válka –  Pro kluky - vojáci, lodě, letadla

Výběr z knižních novinek

ZVEME VÁS:

Vážení čtenáři,
z důvodu výměny oken bude

 Městská knihovna Kravaře
 

ve dnech 18. 5. - 25. 5. 2015
    

UZAVŘENA !!!

Děkuji za pochopení. 
                                Monika Ševčíková , knihovnice
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Městská knihovna Kravaře
zve milovníky historie, záhad  

a vojenské nadšence  
na BESEDU se spisovatelem

Milanem Z. Kučerou

16:30

15
KVĚTEN

pátek

Protože trénovat lze ledasco, velmi jsem uvítala  
nabídku paní Pavly Premusové – trenérky paměti, 
která nám do knihovny přišla nejen osvětlit, jak 
paměť funguje, ale hlavně poradit, jak ji zlepšit  
a hlavně dostatečně využít její kapacitu.
A protože základní technikou tréninku jsou vlastně 
zábavné hry a zapojení fantazie, nejenže jsme 
odcházeli s protrénovaným mozkem, ale taky  
s dobrou náladou :-)

V pátek 10. dubna 2015 jsme již potřetí přivítali 
v naší knihovně paní Dagmar Kravčíkovou 
- odbornici v oboru grafologie.
Tématem této přednášky ovšem již nebyla 
grafologie obecně, ale posunuli jsme se dál,  
k možnosti cílené změny písma, tzv. grafoterapii.
Grafoterapie totiž může být jednou z cest 
sebepoznání, zbavení se strachu, úzkosti nebo 
dodání sebevědomí.

Monika Ševčíková, knihovnice

Trénování paměti

          

29. května 2015 od 14.00 do 18.00 hodin
v Městské knihovně v Kravařích

...opět zveme všechny více či méně tvořivé 
k výrobě vlastního šperku

Srdečně zvou pořadatelky

Městská knihovna v Kravařích Vás zve na:

Přednáška Grafoterapie
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Letošní turistickou sezónu na zámku  
v Kravařích jsme mimo jiné další 
akce zahájili také vernisáží výstavy 
mladých umělců z Ostravské univerzity  
a současných i bývalých studentů Střední 
školy průmyslové a umělecké v Opavě, 
která nese název VYTRŽENí. Díla, která 
jsou na zámku k vidění, si pohrávají  
s myšlenkou „vytržení“, ať už vzpomínek, 
pocitů nebo běžných věcí ze zavedeného 
kontextu z reálného světa a zasazením do 
nevšedních spojení. Vytvořením těchto 
nevšedních spojení se naskýtá nový 
úhel pohledu na věc. Vystavená díla 
autorů Adama Hanušta, Vojtěcha Kříže, 
Nikose Eftimiadise, Heleny Krupicové, 
Karolíny Bauerové, Kláry Prokopowské, 
Veroniky Šašinkové, Barbory Petrzikové 
Matěje Bočka a Marka Grygarčíka 
jsou ztvárněna pomocí různých technik 
– malby, kresby, grafiky i fotografie. 
Celou akci, která proběhla v úterý  
21. dubna 2015, zpestřila svým 
vystoupení kapela The Places, jež dodala 
celému večeru příjemnou atmosféru.  
S potěšením lze kvitovat skutečnost, že 
dle počtu účastníků, kterých se zde sešla 
téměř necelá stovka, lze usuzovat, že  
o kulturní dění v našem městě je čím dál 
tím větší zájem.
Výstava bude k vidění na kravařském 
zámku do konce června.

Bc. Martina Řeháčková
vedoucí oddělení kultury

Vernisáž výstavy 
VYTRŽENÍ

Na začátku byla radost a odhodlání – po 
pěti letech existence 51 koncertů po celém 
Moravskoslezském kraji a jeden koncertní 
zahraniční výjezd do chorvatské Omiše. 
Celkem slušná bilance vzhledem k tomu, 
že pěvecký sbor Collegium Bonum zkouší 
na dvou místech – v Bílovci a v Kravařích 
- a repertoár vždy dolaďuje na většinou 
sobotních společných soustředěních. Jak zní 
otřepaná fráze – Žijeme v uspěchané době, 
není čas.... – už proto si členové tohoto tělesa 
zaslouží obdiv a pochvalu: nejenže si čas 
najdou, ale výsledky jejich trávení volného 
času pak potěší i jiné...
Popřejme všem členům pěveckého sdružení 
Collegium Bonum mnoho radosti ze zpívání 
a zároveň děkujeme všem, kteří nás podporují 
jednak návštěvou našich koncertů, ale také 

finančně: Městu Bílovec a Městu Kravaře, 
Statutárnímu městu Opava, dále soukromým 
dárcům panu Františku Holišovi a paní 
Jaroslavě Wenigerové.
Více na www.collegiumbonum.cz

Gabriela Onderková

Collegium Bonum slaví 5 let

Noc s Andersenem 2015 
Také letos, a to již po deváté, byla naše 
knihovna jednou ze stovek institucí, které 
se zapojily do mezinárodní akce na podporu 
dětského  čtenářství – Noci s Andersenem.
Pohádková noc vypukla v podvečer  
27. března nejen v knihovnách, ale i ve 
školách, domech dětí, domovech důchodců, 
ale i zoologických zahradách.
V naší knihovně přespalo rekordních 35 dětí, 
které byly vybrány z řad nejmladších čtenářů.
Celou nocí nás provázela nejen radost  
a dobrá nálada, ale také Ducháčkovic rodina, 
kniha, která byla patronem letošního ročníku. 
Možnost přespání v knihovně je pro děti 
za odměnu, za to, že ji mají rády a rády ji 
navštěvují.

Chtěla bych poděkovat svým kolegyním  
– Pavle Fiedlerové z CVČ Kravaře za hlavu 
plnou nápadů a Silvii Hříbkové za technickou 
spolupráci! :-)

Monika Ševčíková, knihovnice
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Historická prohlídka zámku v rámci Otevírání turistické sezóny 2015

V neděli 26. dubna se vydalo po stopách 
Ostravské operace několik desítek 
cykloturistů.  Cíl byl jasný: projet místa, kde 
zuřila jedna z největších tankových bitev 
druhé světové války. Navštívili také památník 
Ivana Kubince i jeho hrob na hřbitově ve 
Štítině. Dalším cílem putování byl hrabyňský 
památník Ostravské operace a další místa, 
do nichž se tato dramatická historie zapsala. 
Počasí cyklistům mimořádně přálo a tak si 
pod modrou oblohou mohli připomenout 
události, které se tu  před 70 lety odehrály,  
a svým výletem mohli jeho účastníci vzdát 
hold padlým vojákům na obou stranách 
fronty.

Vilibald Seibert
úsek infocentra a propagace města Kravaře

Po stopách Ostravské 
operace

Zámek Kravaře se na víkend od 24. do 
26. dubna stal zázemím Klubu vojenské 
historie Hlučínsko (KVH Hlučínsko), 
který pro ukázku historických scén  
z konce 2. světové války využil celé 
nádvoří a přízemí zámku. Vojenská 
technika, sklad zbraní, vojenská 
nemocnice, hlavní štáb, dobová 
restaurace či kabaret - tak to vše bylo na 
zámku k vidění. 
A nezapomněli jsme ani na rodiny s dětmi 
- nejen pro ně byla připravena prohlídka 
zámeckého muzea s Bílou a Černou paní 
a původními majiteli zámku. 

Po sedmdesáti letech od konce 2. světové 
války jsme měli možnost připomenout 
si hrůzné scény, které pro strašnou válku 
mohly být typické. Utrpení raněných 
v polní nemocnici, kde se bojovalo  
o záchranu života, výslech gestapem, které 
se s brutalitou sobě vlastní snaží vymlátit 
informace ze zajatých a zatčených za 
každou cenu, kabaret, který je tu proto, aby 
poskytnul chvilkovou zábavu a zapomnění 
na válečné útrapy nacistickým vojákům.  
A v poslední řadě boj na život a na smrt 
mezi nacistickou válečnou mašinerií  
a jejími válečnými protivníky. 
S těmito obrazy jsme se mohli seznámit  díky 
členům KVH Hlučínsko. Herecké výkony, 
které předváděli během hraných scén, byly 
vskutku skvělé a autentické! Mezi hosty, 
které si tento klub do Kravař pozval, byli 
také nadšenci z Německa, Polska, Belgie  
a kromě party z Hlučínska přijeli i přátelé 
z Brna a Olomouce. Komentované prohlídky 
byly mimo to ještě obohaceny setkáními  
s různými postavami v dobových 
kostýmech, které mají k našemu zámku 

vztah a které se potulovaly po celém prvním 
patře zámeckých prostor. Návštěvníci 
se mohli z úst Bílé paní, kromě jiného, 
dozvědět to, jak Kravaře přišly ke svému 
jménu a co symbolizuje kravařský znak.
Byla to neopakovatelná akce a věříme, že 
se všem návštěvníkům líbila!
Touto cestou bychom chtěli poděkovat 
všem, kteří na této akci spolupracovali.  
V první řadě to jsou členové Klubu 
vojenské historie Hlučínsko v čele  
s Kamilem Himlerem, sdružení  Auto 
Moto Clubu Kravaře, členům projektu 
Hultschiner Soldaten, všem zaměstnancům 
a brigádníkům oddělení kultury, všem 
dětem a studentům (tedy strašidlům  
a pohádkovým bytostem), Turistickému 
informačnímu centru Kravaře a za finanční 
podporu také Destinačnímu managementu 
Opavské Slezsko.
Fotografie z této povedené akce si můžete 
prohlédnout na str. 13 a záznam z akce 
můžete zhlédnout na www.hlucinsko.tv

Ing. Silvie Hříbková
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2. část prohlídky - hlavní štáb, vojenská nemocnice, kabaret, nádvoří

1. část prohlídky - prohlídka zámeckého muzea s Bílou a Černou paní a původními majiteli zámku
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Dne 8. dubna 2015 navštívili žáci 4. tříd již 
potřetí polesí ve Valšovicích.  I když nám 
počasí nepřálo, připravili si studenti Střední 
lesnické školy v Hranicích zajímavý 
program naplněný soutěžemi a hrami. Po 
příjezdu byly děti rozděleny do tří skupin 
a každá z nich plnila různé úkoly týkající 
se lesa. Od lesníků se dověděly mnoho 
zajímavého, slaňovaly přes překážku, 
zahrály si hry a na závěr si v lesnické chatě 
zkusily nařezat březová kolečka, ze kterých 
si vyrobily pamětní medaile. V příloze 
přikládáme pár fotek. Lesu zdar! 

Mgr. Hana Nosková 
a Mgr. Jindřiška Šumníková

Zadání školního kola soutěže v aranžování 
letos znělo - Jarní miska. Nejlépe se úkolu 
zhostila Nikola Halfarová. Na 2. místě se 
umístila Veronika Řehulková a na 3. místě 
Jakub Bitomský. Nikola a Veronika budou 
naší školu reprezentovat v okresním kole  
v Opavě 22. 4. 2015. Přejeme hodně úspěchů 
a třeba i postup do kola celostátního, jako se 
to již povedlo v minulých letech. Fotografie 
soutěžních výrobků viz. níže.

Mgr. Kerstin Kristiánová

Někteří knihomolové strávili 31. 3. 2015  
v naší školní knihovně noc plnou písmenek 
a zážitků. Zúčastnit se mohlo pouze 15 
nejlepších pravidelných čtenářů, kteří 
každé úterý odpoledne ve svém volném 
čase navštěvují školní knihovnu a čtou zde 
knihy na pokračování. Za každou půlhodinu 
získají nálepku knihomola do své hrací 
karty a právě počet nálepek rozhodoval  
o tom, kdo v knihovně přespí.
V úvodu celé akce si nejdříve čtenáři 
připravili své hnízdečko na čtení. Posléze 
byl připraven welcome drink a první 
přesmyčka, která některým hned na začátku 
zamotala hlavu. Následovala hodinka 
čtení, kdy se čtenáři zachumlali a zabořili 
se do stránek svých oblíbených knih. Dále 
luštili literární křížovky a hádanky týkající 
se slavného pohádkáře Hanse Christiana 
Andersena, procházeli bludištěm, snažili 
se luštit sudoku a dívali se na film.  
Nejzajímavější aktivitou byla samozřejmě 
stezka odvahy, která vedla chodbami školy, 
kde na ně v temném zákoutí osvětleném 
svíčkami čekaly opět úkoly, ale také tajemná 
postava či divné školní zvuky. Za všechny 
aktivity si nasbírali do své hrací karty další 
nálepky a celá akce byla zakončena druhý 
den ráno bohatou snídaní v podobě buchet, 
za které maminkám moc děkujeme.

Pravidelně v měsíci březnu pořádá 
Středisko volného času Opava soutěž 
dětských lidových zpěváků Opavský 
skřivánek. Soutěž probíhá ve dvou 
kolech a odborná porota vybírá zpěváky, 
kteří Opavské Slezsko dále reprezentují  
v celostátní soutěži. Z našeho školního kola 
do Opavy postoupilo 9 šikovných zpěváků 
a do regionálního kola postoupili 4 žáci: 
Sofie Klöslová   1. tř.
Samuel Klösel  3. tř.
Barbora Slaninová 8. tř.
Veronika Oczková  8. tř. 
Zazpívají si v  květnu s cimbálovkou  
v kravařských krojích v Loutkovém divadle 
v Opavě, kde proběhne veřejný koncert. 
Všem zúčastněným zpěváčkům děkujeme  
a touto cestou k úspěchu srdečně 
gratulujeme. 

Každoročně se náš školní pěvecký sbor 
Fialenka účastní krásné tradiční akce na 
zámku, kdy svým jarním programem 
během dopoledne potěší nejen všechny 
návštěvníky velikonoční výstavy, ale také 
všechny prodejce. Letos se náš repertoár 
rozrostl o několik slezských písní, dále  
o krásnou africkou ukolébavku a další 
umělé písně. Tímto všem zúčastněným 
dětem i rodičům moc děkujeme. 

 Jarní miska - soutěž
 v aranžování

 Návštěva polesí Valšovice  
 s výukovým programem

 Opavský skřivánek Noc s knihomolem

 Velikonoční zpívání

1. místo - Nikola Halfarová

2. místo - Veronika Řehulková

3. místo - Jakub Bitomský

Návštěva polesí Valšovice s výukovým programem 



č. 225 ••• Z NAŠÍ ZŠ A MŠ ••• str. 15

Noc s knihomolem v ZŠ Kravaře

Opavský skřivánek

Beseda v MŠ Kravaře-Kouty s paní zubařkou MUDr. Pavlou 
Staškovou a zdravotní sestrou Kateřinou Kerlinovou 

Hledání velikonočního zajíčka v MŠ Kravaře-Kouty Děti z MŠ Kravaře-Kouty u Božího hrobu v kostele  
sv. Mikuláše

Interaktivní pohádka v MŠ Kravaře-Kouty (Duhová víla)
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16. 5.    RYBÁŘSKÉ ZÁVODY
   - sport. rybník MO ČRS Kravaře

23. 5.    OSLAVA 40. LET ZALOŽENÍ
    CVČ KRAVAŘE
   - ulice Náměstí, u CVČ Kravaře

24. 5.    PŘEHLÍDKA    
    MAŽORETKOVÝCH SKUPIN
   - Zámek Kravaře

29. 5.    DEN DĚTÍ 
   - MŠ Kravaře-Kouty 

31. 5.   POHÁDKOVÉ ODPOLEDNE A  
      DEN DĚTÍ V KRAVAŘÍCH
   - Zámek Kravaře, zám. park

  5. 6.    DEN DĚTÍ 
   - areál ZŠ Kravaře-Kouty

PŘEHLED AKCÍ CVČ
KVĚTEN, ČERVEN 2015

Centrum volného času se již potřetí 
zapojilo do JARNíCH SRDíČKOVÝCH 
DNŮ, celostátní sbírce na pomoc těžce 
handicapovaným dětem, které jsou stabilně 
odkázány na domácí péči svých rodičů. Tuto 
sbírku každoročně materiálově zajišťuje 
nadace Život dětem.
V letošním roce jsme požádali o pomoc při 
prodeji propagačních předmětů členy Klubu 
mladých při Centru volného času Kravaře  
a oslovili jsme také žáky 9. tříd ZŠ Kravaře. 
Zájemci si mohli také zakoupit výrobky 
přímo v centru volného času u příležitosti 
konání sezónní burzy.
V rámci srdíčkových dnů jsme nabízeli prodej 
plastových srdíček, čtyřlístků, magnetek 
s obrázky zvířátek a nově také barevné 
náramky zdraví, lásky, radosti a štěstí.
CELKEM SE VYBRALA ČáSTKA  
3 545 Kč, kterou jsme poslali na účet nadace 
Život dětem.
Poděkování patří nadšeným dětem, které se 
zapojily do organizace sbírky. Jmenovitě: 
Hana Ševčíková, Sarah Sentenská, 
Nikol Halfarová, Adéla Pavlincová  
a Škrachová Klára.

Děti zájmového kroužku CVČ Kravaře 
„ Geocaching – turisticko dobrodružný 
kroužek“ si užívají nejen dobrodružství  
a zábavu, ale mají snahu dělat také něco pro 
naši přírodu, ve které tráví spoustu času při 

společných procházkách a výpravách. Na 
jedné ze svých pravidelných schůzek se 
všichni zapojili do celosvětového svátku 
DEN ZEMĚ a oslavili ho prací. K procházce 
po oblíbených místech Kravař si vzali  
s sebou igelitové pytle a nepřehlédli 
sebemenší nepořádek a odpad, který do naší 
přírody nepatří. A co bylo odměnou za tuto 
snahu? No přece dobrý pocit, že také dělají 
něco užitečného pro záchranu naší planety.

Od pátku 17. 4.  do neděle 19. 4. 2015 
proběhlo soustředění mladších a starších 
mažoretek. 
Mladší mažoretky ve věku od čtyř do devíti 
let z Kravař a Velkých Hoštic začínaly pobyt 
v pátek.
V prostorách CVČ měly připravený bohatý 
program, hry, soutěže a pyžamovou párty. 
V tělocvičně nacvičovaly choreografii na 
přehlídku mažoretkových skupin, která 
proběhne 24. 5. 2015 v Kravařích. Tyto 
odvážné malé mažoretky, které spaly poprvé 
mimo domov bez rodičů, byly moc hodné. 
Soustředění zakončily v sobotu odpoledne 
tombolou a zhlédnutím filmu na plátně. 
Starším mažoretkám z kroužku Kravaře 
začalo soustředění v sobotu odpoledne.  
V bohatě připraveném programu nechyběly 
hry, soutěže a také trénovaní v CVČ  
i v tělocvičně, rovněž na přehlídku mažoretek. 
Večer se všechny bály u stezky odvahy, kterou 
zvládly na výbornou. Soustředění zakončila 
děvčata stejně jako mladší mažoretky 
tombolou a filmem.

Všechny zúčastněné mažoretky se dobře 
bavily a vedoucí se těší na další setkání, které 
bude v srpnu.      
Všem přeji další hezké dny, a děkuji za účast. 

Dagmar Halfarová, 
vedoucí mažoretek CVČ Kravaře.

Od pátku 17. 4. do neděle 19. 4. 2015 se 
 z turistické základny Vesmír v Bolaticích 
ozýval zvuk kytary, byla slyšet melodie 
táborových písniček a spousta smíchu dětí. 
Probíhal zde totiž jarní sraz táborníků, kteří 
trávili loňské léto na stanovém táboře na 
Hadince. Děti i vedoucí, kteří se už nemohou 
dočkat letošních prázdnin, se zde sešli, aby 
zavzpomínali na uplynulý tábor, ale hlavně, 
aby se navnadili na blížící se letošní táborový 
pobyt. Většina z těchto dětí se už těší na letní 
prázdniny, a proto se zde všichni sešli, aby 
se dověděli, co nového je letos na táboře 
čeká. Parta vedoucích už pečlivě připravuje 
celotáborovou hru a i samotné děti se mohly 
zapojit do příprav her a soutěží vlastními 
nápady a návrhy. Všichni účastníci si zde užili 
spoustu legrace a zábavy, zahráli si nové hry 
a zavzpomínali na léto opékáním párků, hrou 
na kytaru a zpíváním táborových písniček.  
A aby trénovali své tělo, protože pobíhat celé 
dny po lesích a kopcích není jednoduché, 
vydali se na 6 km procházku lesní stezkou  
v okolí Bolatic.

Za krásně strávený víkend s bezva partou 
dětí i vedoucích děkuje 

Zdeňka Fojtíková – hlavní vedoucí tábora

 Srdíčkové dny

 Zájmový kroužek   
 Geocaching

 Soustředění mažoretek

 Jarní sraz táborníků

Soustředění mažoretek v CVČ Kravaře



Centrum volného 
  píspvková organizace

  Námstí 20/419, 747 21 Krava
  tel., fax: 553 671 283, 776
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Zájmový kroužek Geocaching (sbírání odpadků na Den Země)

Jarní sraz táborníků
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Zveme všechny na oslavu našeho výročí a odpoledne plné zábavy, atrakcí 
a krásných vystoupení. 

 

 
 
 
 

   14:00 hodin slavnostní zahájení, přivítání hostů 
 

   14:15 hodin vystoupení dětí zájmových kroužků 
 

   15:00 hodin vernisáž výtvarné a literární soutěže ke  

      40. výročí CVČ, možnost prohlídky budovy  
      CVČ, výtvarná dílna, projekce z naší činnosti, 
      vyhlášení vítězů soutěže a předání cen 
 

   16:00 hodin vystoupení skupiny „7th MOVE“ – vystoupení na skákacích botách  
 

   16:15 hodin vystoupení muzikálového zpěváka Tomáše Löbla - The Addams 

      Family, Děti ráje, Pomáda, Bídníci, Kat Mydlář a další…  
 

    od 16:00 hodin zábava pro děti i pro dospělé – výuka na skákacích botách, vodní 

      fotbálek, nafukovací atrakce, florbalové utkání, šlapací káry,  
      malování na obličej, elektronická branka, trampolína… 

 
Občerstvení bude zajištěno po celou dobu konání akce. 

 

Druhou neděli v květnu slavíme Den 
matek. Jeden z nejkrásnějších svátků, 
který oslavuje ženu – matku. Tento 
svátek se stal  ve světě již tradicí. 
Už ve starém Řecku vzdávali poctu 
ženám – dárkyním života. V 16. století 
v Anglii se slavila tzv. Mateřská neděle 
a připadala na období zvané Lent  
(tj. 40denní postní období od Velikonoc). 
Chudí lidé často sloužili daleko od svých 
domovů. Proto na tento den dostávali 
sloužící volno, aby se mohli vrátit domů, 
navštívit kostel v místě, kde se narodili  
a kde žili jejich matky a příbuzní. Již 
tehdy děti dávaly maminkám drobné 
dárky, které samy vyrobily. 
Myšlenka, aby se svátek slavil 
mezinárodně, vznikla ve 20. století. Mělo 
se tak stát na počest Anny Reevers Jarvis, 
která celý svůj život bojovala za práva 
matek. To bylo v roce 1907. 
V roce 1914 vyhlásil prezident USA 
Woodrow Wilson první oficiální oslavu 
Dne matek o druhé květnové neděli.  
U nás se začal slavit Den matek v roce 
1923 z popudu Alice Masarykové. 
Po válce pak byl spojen s oslavou 
Mezinárodního dne žen a po roce 1989 se 
opět začal  slavit druhou neděli v květnu. 
Je potřeba zdůraznit, že v Kravařích se 
Den matek nikdy slavit nepřestal ani před 
rokem 1989, ba naopak. Dnes se slaví jak 
Mezinárodní den žen, tak i Den matek  
a v červenci se pak slaví Den otců. 
V některých zemích se slaví Den matek 
různě. Amerika, Německo, Rakousko 
a Česko slaví svátek 2. neděli v měsíci 
květnu, Velká Británie a Irsko čtvrtou 
neděli půstu, v Rusku se slaví až poslední 
neděli v listopadu, v Polsku 26. května. 
Smyslem svátku je poděkování, vyjádření 
oddanosti a úcty, a to nejen ze strany dětí  
k jejich vlastní matce. Pro všechny má 
být také tlivou vzpomínkou na vlastní 
dětství, má být výrazem dojetí nad 
mateřským citem.  
Nezištná mateřská láska je stará jako 
lidstvo samo. Také básníci odpradávna 
byli opěvovateli matek. Mnoho hudebních 
skladeb bylo věnováno matkám a jejich 
mateřské lásce. Mnoho malířů i sochařů 
vytvořilo krásná umělecká díla. 

 Eva Peterková

Maminka, to je to 
nejdražší, co nám 
život dal

Přejeme všem maminkám i babičkám 
vše nejlepší k jejich svátku. Ať jste 
stále krásné a šťastné se svými 
blízkými, ať Vám děti dělají jenom 
radost a potěšení. 

vedení města
redakce Besedníku

Josef Seyfried
* 25. 9. 1865 Kravaře
† 20. 9. 1923 Kravaře

Stavitel, projektant řady  
sakrálních i profánních 

staveb na Hlučínsku

V rámci akce
NOC KOSTELŮ

proběhne v kostele  
sv. Bartoloměje v Kravařích 

dne 29. 5. 2015
výstava velkoformátových 

 fotografií staveb  
kravařského rodáka  

Josefa Seyfrieda
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Členové SPCCH, kteří přišli v pondělí 
odpoledne do kravařského zámku, si s sebou 
odnesli opravdu neopakovatelný zážitek. 
Výstavu, kterou připravili členové Klubu 
vojenské historie Hlučínsko, si všichni prohlédli 
s velkým zájmem. Vojenský lazaret, vyšetřovna, 
ukázky zbraní či dopravních prostředků –  to vše 
připomenulo druhou světovou válku. Myslím, že 
nebyl nikdo, koho by to nezaujalo. Je již 70 let 
od konce této hrůzné války a dosud se na mnoha 
místech nachází ještě nevybuchlé granáty a jiné 
nebezpečné pozůstatky bojů. 
Pan Karel Kocián seznámil přítomné mimo 
jiné i s programem „Hlučínští vojáci“, který již 
několik let mapuje osudy vojáků, kteří museli  
v roce 1939 narukovat do wehrmachtu. Přinesl 
i na ukázku připravenou knihu, která o tom 
hovoří.  Mnozí přítomní zde našli své příbuzné. 
Po prohlídce se všichni účastníci sešli ve velkých 
stanech na prostranství před zámkem, kde bylo 
připraveno pravé vojenské občerstvení – chleba 
se sádlem a cibulí a dobrá zeleninová polévka.  
Děkujeme všem, kteří tuto akci připravili, 
děkujeme pracovnicím kravařského zámku, 
členům spolku a v neposlední řadě členům 
výboru SPCCH.

za SPCCH Eva Peterková

Opět jeden 
neopakovatelný zážitek

V úterý 14. dubna se na cestu za poznáním 
vydaly dva autobusy dychtivých 
cestovatelů. Akci pořádala ZO Svazu 
postižených civilizačními chorobami  
v Kravařích.   
Naše cesta začala tím nejlepším startem:  
a to na poutním místě v Hrabyni. Poutníky 
z Kravař přivítala nejprve starostka obce 
paní Zdena Jordánová, poté jsme mohli 
slavit mši svatou, kterou celebroval  
o. Daniel Vícha. V samém závěru naší 
návštěvy v hrabyňském kostele jsme 
se dozvěděli zajímavou historii tohoto 
poutního místa. Mnozí z nás měli  
v živé paměti, jak sem jako děti putovaly 
nejen na vyhlášený hrabyňský odpust, 
ale vlastně na každou pouť, která se tady 
konala mnohokrát do roka. 
Po nezbytné kávičce v přilehlé restauraci 
jsme se vydali do Národního památníku 
II. světové války. Když jsme procházeli 
působivou expozici, když jsem se dívala 
na vojenskou techniku (která mě jako 
ženu děsí), když jsem si pročítala jména 
padlých ať už psaná azbukou nebo 
latinkou, říkala jsem si znovu a posté, 
že je jedno, na které straně řeky se válka 
odehrává. Vždycky jsou to lidské osudy, 
které zasáhne, lidské životy, které bere 
nebo deformuje. A to v řádu mnoha 
generací. 
Z chmurných myšlenek nás vytáhl 
skvělý oběd v hrabyňské restauraci. Paní 
starostku jsme pak viděli ještě jednou, 
to když všem účastníkům našeho výletu 
věnovala velkorysý dar: nádhernou 
obrazovou publikaci o Hrabyni.
Z Hrabyně jsme pak pokračovali dál. 
Projeli jsme okolo Vaňkova kopce, kde 
někteří zavzpomínali na ROH rekreace, 
a zastavili se v Kyjovicích. Tady jsme se 
prošli parkem, který se rozprostírá kolem 
půvabného zámečku, jenž v současné 
době slouží jako domov pro seniory. Poté 
nás autobusy odvezly do Klimkovic, 

kde jsme si mohli prohlédnout nově 
zbudované lázně. A to byla opravdová 
pastva pro oči. Moderní areál, který je 
propojen mnoha chodbami a je uzpůsoben 
především vozíčkářům, je okrášlen 
spoustou zeleně. Spolu s čerstvým 
vzduchem a poklidnou atmosférou na 
nás lázně působily jako učiněný balzám. 
Byť jsou to nejmodernější lázně v naší 
republice, a tudíž v sobě nenesou punc 
starých lázeňských časů a noblesy, 
myslím, že mnozí z nás by rádi aspoň 
na chvilku zalehli do vířivých van, 
parafínových zábalů či léčivých koupelí, 
nebo se nechali hýčkat rukama odborníků, 
kteří v těchto lázních domlouvají 
pochroumanému pohybovému ústrojí. 
Odpolední káva v tomto skvostném 
prostředí byla opravdovým zážitkem.  
V Klimkovicích jsme ještě chvíli 
zůstali. Čekala nás prohlídka Muzea 
Novojičínska. Také ono sídlí v zámečku. 
Přivítala nás laskavá paní průvodkyně, 
která velmi poutavou formou vyprávěla 
o historii městečka, o stavbách,  
o osobnostech. K těm nejvýznamnějším 
patří spisovatelka Jarmila Glazarová, 
slezský bard Petr Bezruč nebo malířka  
a spisovatelka Helena Salichová. Ta má  
v muzeu pamětní síň.   
Při výjezdu z Klimkovic jsme navštívili 
pověstné „Mexiko“. Jde o dřevěnou 
restauraci na okraji lesa, která je známá 
tím, že jsou zde jako hlavní lahůdka 
podávány tvarůžky naložené v pivu. 
Věřte, že tato dobrota, kterou dostanete 
s měkkým chlebem, máslem a cibulí, je 
skutečně hostinou hodnou králů.  
Náš výlet byl vyšperkován krásným 
slunečným počasím, dobrou náladou  
a bezchybnou organizací. Díky všem, 
kdo se jakýmkoliv způsobem o zdar naší 
akce zasloužili. Těšíme se na příště!

Božena Muczková

Výlet kousek za humna



str. 20 č. 225••• Z DOMOVA PRO SENIORY •••

Přestože můžeme hodnotit letošní zimu jako 
mírnou, na příchod pravého jara jsme si 
museli počkat. Neustále nás překvapovalo 
střídání počasí, kdy z mraků vykukovalo  
a začínalo hřát sluníčko a najednou se 
přihnala dešťová nebo i sněhová přeháňka. 
Jaro prostě začalo aprílovým počasím.
V našem domově se však život nezastavil 
a také přinesl změnu. Po dlouhých letech 
ve funkci ředitelky domova se v březnu se 
všemi klienty a zaměstnanci loučila paní 
Bc. Maria Melecká, která předala svou 
pomyslnou štafetu svému nástupci panu  
Ing. Petru Adamcovi. Paní Melecké děkujeme 
za její pracovitost, pečlivost a lidskost, kterou 
věnovala všem klientům a zaměstnancům 
našeho domova a přejeme jí do dalších 
dnů hodně zdraví, radosti ze života a Boží 
požehnání! Novému panu řediteli přejeme  
v jeho nové funkci hodně zdaru!
V jarních měsících byla pro klienty 
připravena různá vystoupení, společenské 
akce a programy. Konala se další přednáška 
Malé univerzity III. věku, kterou si připravila 
paní Růžena Rohovská, a tématem se stali 
slezští básníci, a to Petr Bezruč a Ludmila 
Hořká. 
Shodou náhod nám následující den po 

přednášce o básnířce a spisovatelce Ludmile 
Hořké přišel zahrát, zazpívat a zatančit 
folklórní soubor Malá Bejatka ze Štítiny. 
Děti měly připravena dvě pásma písní a tanců 
vztahujících se k jaru - „Vynášení Mařeny  
a Mařocha“ a „Řemesla“. Ve slezských 
krojích předváděly tance a hry, které mohou 
ze svého dětství znát také naši klienti.
O další pěvecké vystoupení se postaral 
turistický oddíl Buntaranta, který za námi 
přijel až z Ostravy. V úvodu děti předaly 
klientům své zpěvníky a drobné štěrkací 
nástroje, se kterými se mohli doprovázet 
při zpěvu. Z celého vystoupení vyzařovala 
energie a radost, která se přenášela na 
přítomné posluchače. 
Oslavili jsme s našimi klienty největší 
křesťanské svátky – Velikonoce. Pro každého 
z nich byl připraven malý velikonoční balíček. 
Následně se pak konala ve farní stodole 
Velikonoční zábava, kterou ve spolupráci  
s farností připravovali zaměstnanci a klienti 
našeho domova za přispění pomoci členů 
Klubu důchodců. Cílem této akce bylo 
setkání klientů domova s dalšími občany 
města Kravaře a možnost společně se pobavit, 
zazpívat si a poveselit se. Pro všechny 
přítomné bylo přichystáno sladké občerstvení 

a káva. V úvodu všechny přítomné pozdravil 
a přivítal pan ředitel Ing. Petr Adamec, 
pan farář Dr. Daniel Vícha a paní ředitelka 
Bc. Maria Melecká. Následovalo kulturní 
vystoupení, o které se tentokrát postaraly děti 
z MŠ Kravaře pod vedením svých učitelek  
a soubor Slunečnice, který je tvořen  
z aktivních seniorek obce Kobeřice. Všechna 
vystoupení se setkala s vřelým potleskem. 
Své zdravice následně pronesli také oba 
místostarostové města – pan Ing. Petr Muczka 
a Ing. Andreas Hahn. K poslechu nám hráli  
a zpívali pánové Leo Richter a Josef 
Václavík. Vzhledem k souběhu další akce ve 
městě navštívilo Velikonoční zábavu méně 
našich přátel než obvykle, ale i přes to, podle 
ohlasu našich klientů a některých přítomných 
hostů, se letošní Velikonoční zábava vydařila. 
Společné setkání nás obohatilo a přineslo 
nám radost. 
Jarní akce byly dalším důkazem pestrého 
a aktivního života v našem domově. Již se 
těšíme na další!

Bc. Jana Polášková
sociální pracovnice DS Kravaře

Příchod jara v Domově pro seniory sv. Hedviky

Rozloučení paní ředitelky s klienty Velikonoce v Domově pro seniory 

Vystoupení turistického oddílu Buntaranta Velikonoční zábava
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Slovo pana faráře

Vážení občané Kravař!
11. dubna byl odlit Zvon pokoje, o kterém 
jsem vás informoval v předcházejících 
číslech Besedníku. Na tuto událost 
se vydalo 24 kravařských farníků, 
aby bylo svědky historické události. 
Uvážíme-li, že minimální životnost 
zvonu, pokud se s ním dobře zachází, 
je zhruba 500 let, pak se jednalo  
o historickou událost bez nadsázky. 
Skupina účastníků měla sraz na faře již 
před půl druhou hodinou v noci, protože 
polská Przemyśl je vzdálena více než  
400 kilometrů. Po osmé hodině ranní 
pak došlo k samotnému odlití nového 
zvonu. Sám zvonařský mistr se nechal 
slyšet, že zvon s tolika jmény (padlých) 
odléval poprvé. 
Pro nás, kteří jsme současníky této 
události v našem městě, je potřebné 
si uvědomit, že odlévání zvonů je vždy 
znamením času pokoje a míru. Během 
válek se zvony ničí a sundávají z věží, 
odlévání je naopak dobou klidu. Sami 
však víme, že v dnešní době není svět 
ve znamení míru a že nedaleko naší 
vlasti se v hrozných konfliktech lidé 
obávají o holé životy. My křesťané jim 
přispíváme alespoň svou modlitbou za 
ně, ale úplně všichni, věřící i nevěřící, 
můžeme každý den přispět k pokoji  
a míru tam, kde žijeme. Dokud je člověk 
mladý a plný síly, má často ostré lokty  
a ne vždy se dokáže dívat kolem sebe. 
Až ve stáří a při prožívání ztrát blízkých 
si uvědomuje, že to nejcennější je pokoj  
v životě a vztahy, v nichž se utváří náš 
život. Náš „Zvon pokoje“ tak bude zvonit 
nejen na paměť padlých, ale také jako 
výzva k pokoji v našem životě. Přál bych 
si, aby hlas zvonu, který bude vybízet 
k pokoji a míru, inspiroval naše životy 
a vždy nám svým hlasem připomínal, 
že spory a konflikty nikdy nikomu 
neprospějí.

Otec Daniel

Odlití „Zvonu pokoje“

Misijní odpoledne
V neděli 26. dubna 2015 nám děti a členové 
Misijního klubka umožnili seznámit se více 
s tématem misií ve světě. Na počátku nás 
přivítal otec Daniel. Pak nám již předvedly 
své pásmo děti, které do Misijního 
klubka chodí, a začaly tradiční hymnou.  
V další části programu jsme se dozvěděli 
plno zajímavostí o misionářích jak z naší 
republiky, tak i o misionářích ze zahraničí. 
Děti nám je přiblížily jednak svým 
vyprávěním, jednak obrazovým materiálem 
a také za doprovodu počítačové animace.  
To,  že se děti touto tématikou zabývají, 
v nich rozvíjí nejen jejich vědomostní 
potenciál, ale především v nich roste 
solidarita a sociální cítění s potřebným. 
Mezi těmi, kteří na misijní odpoledne do 
farní stodoly přišli, byli jednak farníci, 
jednak lidé z blízkého i vzdálenějšího okolí. 

Všechny nás potěšila návštěva o. Aleše 
Písařovice, bývalého kravařského kaplana, 
který spolu se sestrou Margaretou stál  
u zrodu tohoto velmi mladého, dynamického 
a pro věc zapáleného společenství. Děti 
během nedělního odpoledne nabízely  
k prodeji své vlastní výrobky. Nutno 
dodat, že jejich výtvory byly velmi krásné 
a člověk nevěděl, co si vybrat. Peníze 
získané z tohoto prodeje poputují následně 
jako finanční pomoc na misie v Zambii. 
Pro všechny to byla velká věc. Pro 
nezasvěceného snad malá kapka. Ale jak 
řekla Matka Tereza při podobné příležitosti, 
tato kapka by v moři chyběla. Za všechny 
tyto malé velké kapky patří náš dík a obdiv!   

Božena Muczková
kronikářka

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                 Srdečně zvou členové KDU-ČSL Kravaře 

 Milé děti! 
V neděli 14. června navštíví farní zahradu v Kravařích Šmoulové ze Šmoulího lesa! 

A nejen to, Šmoulové si pro Vás na tento den připravují spoustu her a dobré zábavy. 

Pokud se chcete setkat třeba se Šmoulou Koumákem, Farmářem, Kutilem, Nitkou, 
Poetou, Malířem, Silákem, Stopařem, Cihličkou nebo snad se Šmoulinkou či samotným 
Taťkou Šmoulou, tak neváhejte a v neděli 14. června od 14.00 hodin přijďte na 
farní zahradu. 
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Do akce Otevírání turistické sezóny  
v Kravařích se zapojil také kravařský 
aquapark. V průběhu víkendu od 24. do 
26. dubna se mohli návštěvníci zúčastnit 
buď akce Koupání při svíčkách nebo 
Pohádkového víkendu.
Letošní, v pořadí již druhé, koupání při 
svíčkách se uskutečnilo v pátek 24. dubna 
od 20:00 do 22:00 hodin. Při vstupu 
obdrželi návštěvníci svítící tyčinky, které  
v potemnělé bazénové hale, osvětlené 

svitem svíček, dokreslovaly atmosféru 
spolu s příjemnou hudbou.
V sobotu a neděli (25. a 26. 4.) se také 
uskutečnila akce pro děti s názvem 
Pohádkový víkend. Pro děti byly 
přichystány zábavné hry a soutěže. Při 
odchodu pak na každého čekala sladká 
odměna.

Bc. Vít Odstrčil
zástupce ředitele 

Oznamujeme občanům, že  
z organizačních důvodů se ruší akce 

SLEZSKÝ TURNAJ V HODU NOŽEM 
A TOMAHAWKEM, 

který se měl konat 23. 5. 2015  
v kynologickém areálu.

Děkujeme za pochopení.

Informace o zrušení
akce 

Víkend plný akcí v aquaparku v Kravařích

Koupání při svíčkách

Během Pohádkového víkendu děti chytaly rybičky, trefovaly se do šaška, jezdily na voru atd.
Děkujeme všem (nejen pohádkovým bytostem) za úžasný víkend plný zábavy!

Slavnostní otevření 
nové tribuny
Vážení fotbaloví příznivci,
tak jako vy diváci, tak i my fotbaloví aktéři 
a funkcionáři jsme se po více  jak dvouletém 
úsilí dočkali nového fotbalového stánku.
Na sklonku loňského roku se konečně 
podařilo získat finanční dotaci a mohly 
započít práce na rekonstrukci tribuny.
V tribuně došlo ke kompletnímu 
vybourání a přestavbě vnitřních stěn tak, 
abychom zvýšili komfort hráčů, trenérů  
a rozhodčích. Ale i diváci si přišli na své 
a dostali dárek v podobě nových sedaček 
na tribuně, nový rozhlas, důstojnou vstupní 
bránu a venkovní prostory.      
Za toto jsme moc vděční a už je jen na 
fotbalistech, aby tento fotbalový stánek, 
který nám teď můžou závidět i kluby  
v třetí lize, nezůstal bez využití a třeba 
se i kravařský fotbal a hlavně divák  opět  
v budoucnu dočkal a pochlubil nádherným 
fotbalovým prostředím ve vyšší soutěži. 
Závěrem chci za MFK a všechny fotbalové 
fandy v Kravařích moc poděkovat jak 
zástupcům města, tak obzvlášť Aloisi 
Hadamczikovi, který má na tomto 
nesmazatelnou zásluhu.

Marek Šárka, předseda Městského 
fotbalového klubu Kravaře
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plotybohumin.cz

Ploty B&V s.r.o.     Jana Palacha 1185, 73581 Bohumín    

bezúdržbové kovové ploty   

739 433 524, 773 608 415

33.ročník

14.6.2015
100,- Kč (děti do 15 let zdarma)

Kravaře
start 10:00 hod. · 8,7 km

mládež od 9:15 hod.

ONLINE REGISTRACE OD 1. 5. 2015
                                 NA STRÁNKÁCH WWW.PRAJZSKYBK.WEBNODE.CZ
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! ! !   OTEVÍRÁME  1.6.2015   ! ! ! 

Nové módní oblečení pro každého 
-trička, mikiny, košile, sukně, šaty, rifle, kraťasy 

-bundy, kabáty, boty, čepice, šiltovky, šály, rukavice 
-vesty, pyžama, ponožky, spodní prádlo, opasky…  
(Výroba: Irsko, Německo, Rakousko, Belgie, Anglie, Španělsko, Holandsko) 

ZA CENY !!!     22,-KČ - 444,-KČ  

NAJDETE NÁS: NÁMĚSTÍ 18, 747 21 KRAVAŘE, tel.: 606 559 556 

KDO CHCE LEVNĚ NAKOUPIT,

MŮŽE SE U NÁS ZASTAVIT.
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a/nebo požádejte svého pana „hospodského“ o rozšíření nabídky  
sudového piva Zlatovar

K dostání 

v hypermarketu Globus Opava 

Zlatovar Express nápojovém centru Opava

Pojďme na
Opavu! 

www.napojove-centrum.cz  www.zlatovar.cz

NOVÁ MAZDA 2

Nová Mazda 2 vám učaruje na první i druhý pohled. Je kompaktní, a přitom vyzařuje sílu osobnosti. Snoubí v sobě ladnost designu s maximální 
funkčností, a to jak navenek, tak zevnitř. Je plně vybavena kompletní sadou technologií SKYACTIV, díky kterým se může pyšnit vysokým výkonem 
i jedinečně nízkou spotřebou (3,4 l / 100 km). A pokud vám spojení síly a krásy nestačí, přidejte k nim ještě bezpečnost. Soubor bezpečnostních 
prvků i-ACTIVSENSE se stará o vaši kompletní ochranu uvnitř vozu, zatímco náš inovativní systém MZD Connect zajišťuje, aby vám neuniklo nic 
z toho, co se děje venku. Ano, je to tak. Malé může znamenat nejen milé, ale taky krásné a jedinečné. MAZDA. ODVÁŽNĚ JINÁ.

AUTOTIP HALFAR s. r. o. Opavská 236, Dolní Benešov, tel.: 776 776 976, www.mazda-autotip.cz

Kombinovaná spotřeba 3,4 — 4,9 l/100 km, emise CO2 89 — 115 g/km.

KRÁSKA S VLASTNÍM NÁZOREM
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ul. U Cukrovaru 13, Opava - Kateřinky (vedle restaurace Contact)

·  Maloobchodní prodej za velkoobchodní ceny  
pro domácnosti a širokou veřejnost

·  široký sortiment piva, alkoholu, vína, nealko nápojů
·  měsíční promo akce
·  prodej po  kusech, samoobsluha

Výběr z měsíční promo akce platné do 30.5.:
a/nebo do neočekávaného vyprodání zásob ! 

Kofola 2 L = 18,90 | Vodka Finská 1 L = 332,- | 
Captain Morgan 1 L = 327,- | Jägermeister 1 L = 425,- | 
Opavská 11˚ Zlatovar Max 0,5 L  = 9,69 | Metaxa 5* 0,7 L = 272,- 
Více akční nabídky ON-LINE na: katalog.napojove-centrum.cz

www.napojove-centrum.cz

Zlatovar Express,  Ul. U Cukrovaru 13, 747 05  Opava – Kateřinky 
(vedle restaurace Contact), tel.: 728  644  712

otevírací doba: Po – Pá: 8.00 – 18.00, So: 8.00 – 13.00

AKCE
na OPAVSKÉ pivo v Keg  

sudech 20 L do 30. 5. 2015 
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NÁPOJOVÉ CENTRUM OPAVA

Prodej sudového a lahvového piva značek:

dárek sklenice 
Zlatovar grátis
k 20 L sudům Zlatovar

Půjčovné *
Kč 1,-

Keg 20 L *

Zlatovar 10˚ = 480,-/20 L = 12,-/0,5 L
Zlatovar 11˚ = 520,-/20 L = 13,-/0,5 L
Zlatovar 12˚ = 559,-/20 L = 14,-/0,5 L

DOMÁCÍ VÝČEP:
Dopřejte si chlazené opavské pivko!

ZAL. 1298

Skladem i 30 L a 50 L sudy Zlatovar 10˚ & 11˚ & 12˚ 
Půjčovné chlazení po celý rok za Kč 1,- 

při zakoupení sudového piva ZLATOVAR
Všechny ceny uvedené v inzerátu s DPH!

Pronajmu byt 2+KK v centru Kravař, nájem včetně inkasa  
8.000 - 8.500 Kč podle spotřeby. Info - mob.: 603 358 368, nebo  
v prodejně Barvy - laky Kravaře.

Prodám krásnou velkou garáž v Kravařích na ul. Komenského 
(Bílý dům - ubytovna naproti školy).
Rozměry: délka  - 6,0 m
  šířka  - 3,1 m
  výška - 2,5 m
vrata:   šířka - 2,6 m
  výška - 2,4 m
Cena: 130 000 Kč
tel.: 603 868 737

ŘÁDKOVÁ INZERCE
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18.oo
kravaře 
kostel sv. Bartoloměje

30.5.
Italské Baroko 
v hudBě

Středověká sekvence Jacopa da Todiho 
Stabat mater je zhudebněna tisícerým 
způsobem. Je napsáno mnoho krásných 
Stabat mater, ale Pergolesiho patří k těm 
nejhezčím a nejniternějším. V  podání 
mladých umělců Vás určitě zaujme.

Koncert se koná pod záštitou starostky 
Kravař Moniky Žídkové-Brzeskové.

LOCATELLI: Concerto grosso
PERGOLESI: Stabat mater

VEROnIkA HOLbOVá - soprán
SOňA JunGOVá - alt
JAkub ČERnOHORSký - umělecký vedoucí
JAnáČkůV kOmORní ORCHESTR 

Pro více informací o festivalu navštivte webové stránky


